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Rada obce v květnu 2008 

Jiří Hahner,  Ing.František Nerad 
 
 

Organizační věci obce 
 
Činnost orgánů obce: 
 
V květnu se Rada obce sešla 2x. Je třeba zahájit přípravu dalšího zasedání Zastupitelstva v červnu 

2008, na kterém by se měly prodat další objekty v bývalých kasárnách. Rada začala v tomto areálu 
koordinovat aktivity podle urbanistické studie, která byla do konce dubna dokončena Ing. Arch. Jirsou z 
projekční firmy Ave Architekt a.s. Plzeň. Tato studie předpokládá vytvoření nových zón a lépe 
prokomponovaných vazeb mezi jednotlivými objekty a  plochami. Jejím výsledkem je m.j. také to, že 
některé objekty nebudou prodávány, protože jejich budoucí využití by komplikovalo obci život a musela by 
se dělat nákladná opatření na ochranu okolí těchto budov. Jak jsme již minulý měsíc informovali, objevuje se 
vážná komplikace v energetické situaci v bývalých kasárnách a vlastně v celé obci. Její vyřešení bude 
vyžadovat hodně času a peněz. Byly nám dodány energetické audity na budovy v sídlišti za radnicí a z nich 
vyplývá bezpodmínečně udělat dost nákladná opatření v těchto domech.  

Na diskusi o všech těchto problémech byla svolána Komise pro rozvoj obce, která se těmito 
problémy bude zabývat.  

Starosta obce se v podstatě denně zabývá zajišťováním podkladů pro získání dotací. Je pravda,           
že na tuto práci máme smlouvy s třemi firmami, které za nás vyplňují potřebné doklady, ale podklady do 
těchto tabulek a papírů musí připravit někdo z obce. Máme v podstatě zajištěné dotace na dokončení 
zateplení školy, na vybudování vodovodu a kanalizace na Huti, velmi intenzivně se pracuje na zajištění 
dotací na Muzeum v kasárnách a zajištění čerpání splašků v kasárnách a nové hasičské auto. Začíná se 
pracovat na zajištění dotací z ROP (Regionální operační program) na opravu radnice. Začínáme kompletovat 
podklady pro zajištění „nějaké“ dotace na zateplení sídliště za radnicí a na rekonstrukci návsi a vybudování 
chodníku na Huť. 

V květnu také byly zahájeny práce na poměrně rozsáhlé páté změně Územního plánu. Bude 
zpracováván v digitální podobě, takže se kompletují a digitalizují některé podklady, které máme dosud  jen 
v papírové podobě.  

Ing. Frajt – velitel OPS připravil v průběhu dubna a května novou obecně závaznou vyhlášku o 
zákazu konzumace alkoholu na některých veřejných prostranstvích. Tato vyhláška bude předložena 
zastupitelstvu v červnu. Předpokládáme, že po jejím schválení ubude stížností na některé nedobré jevy v obci 
a OPS dostane nástroj, kterým bude moci účinně zasahovat proti lidem, kteří podněty k stížnostem zadávají.. 
 
 
 

Návštěvy a jednání  
  
9.5. navštívil obec ministr spravedlnosti pan Jiří Pospíšil a zástupci Kraje. Seznámili se s problémy, 

které řešíme a potřebujeme k jejich řešení i pomoc z úrovně Kraje a vlády. Pan ministr pečlivě naslouchal 
věcem, které musíme řešit a radní Plzeňského kraje Ing. Jaroš, odpovědný za dopravu, také. Je pravda, že 
když lidé v těchto funkcích znají problémy v regionu podrobněji a z vlastní zkušenosti, lze s nimi lépe 
jednat, než když budou poslouchat někde v úřadu v  Praze nebo v Plzni vyprávění         o problémech, které 
si nedokážou ani představit. K záměrům, které s kasárny máme se vyjádřil pan ministr velmi pozitivně a 
přislíbil pomoc v rámci svých možností.  

Ve čtvrtek 15.5. jsme se zúčastnili jednání starostů Brdských obcí Plzeňského kraje a jednali jsme o 
stavu přípravy dotací do rozvoje Brdska. Zatím byly z tohoto balíku přislíbených financí potvrzeny   4 akce. 
Dotace pro zateplení školy ve Strašicích, rekonstrukce budov ve Vískách a v Čížkově a starosta obce 
Trokavec  Jan Neoral zde potvrdil již zajištěnou dotaci na vodovod ve své obci. 
 
 
 



 
 

Komise pro veřejné zakázky: 
 

Komise pro veřejné zakázky se v květnu nesešla, nicméně její předseda se zúčastnil jednání Rady 
obce a otevřel zde obálky na dvě veřejné zakázky, které jsme vypsali. Připravujeme poměrně velká a náročná  
výběrová řízení na velké investice a chceme tyto práce zadat odborné firmě na veřejné zakázky. Toto 
výběrové řízení vyhrála firma INGEM Plzeň. Dále se otevíraly obálky na generálního dodavatele stavební 
projektové dokumentace pro stavební povolení na objekty připravovaného Centra zážitkové a poznávací 
turistiky Strašice, kterému pracovně říkáme „Muzeum“. Toto výběrové řízení vyhrála projektantka Z. 
Barchánková z Plzně, která dosud pro „Muzeum“ zpracovával studii vily a posudky dřevěného objektu. 

V současné době budeme připravovat výzvu k podání nabídek na zpracování projektu rekonstrukce 
vodovodů a pozemkových úprav v sídlišti za radnicí, projekt pro stavební povolení na zateplení sídliště za 
radnicí, projekt ochrany zeleně v obci a projekt protipovodňových úprav vodních ploch ve Strašicích. 

Jak jsme výše uvedli, výběrová řízení na dodavatele stavebních prací na vodovod a kanalizaci na 
Huti, na zateplení školy, na opravu Tankovky bude zajišťovat firma, kterou jsme na tyto práce vybrali. 
 
 
 
 
 
 

Strašice dopravní situace – havárie mostu u Dobříva 
 

V pátek 16.5. 2008 vznikla pro občany nejen Strašic velmi nepříjemná situace zborcením mostu 
mezi Strašicemi a Dobřívem. Je pravda, že o jeho kritickém stavu se ví již hodně dlouho a jednou k této 
situaci muselo dojít. Jenže při troše rozumného přístupu nemusely být důsledky tak problematické. Problém 
je ve dvou věcech. Všeobecně nedostatek peněz na smysluplnou a dobrou údržbu takovýchto zařízení. Když 
se podíváme zpětně, musíme uznat, že mosty nejen ve Strašicích se neopravují preventivně, ale až jako 
důsledek havárií. A za druhé lidská nedbalost a nezodpovědnost. 

Je pravda, že doprava na mostě byla omezena již v loňském roce a začala se plánovat jeho oprava. 
Finance do rozpočtu na rok 2008 musely být schváleny v rozpočtu až v tomto roce a byly pouze na opravu 
tohoto mostu, tedy podstatně méně, než na jeho novou stavbu. Firma, která začala most opravovat udělala 
chybu v technologii opravy a pro nás docela nepochopitelně pustila po odfrézování povrchu a zeslabení 
silničního tělesa auta, včetně těžkých, na tu stranu, o které se vědělo, že je špatná. To definitivně zničilo tu 
část mostu, která se měla zachránit, takže se musela kompletně zbourat. Vzhledem k tomu, že most není 
dělený, muselo pak zákonitě dojít k jeho porušení jako celku.  A k tomu zase přispěla nezodpovědnost řidiče 
kamionu, který na něj přes zákaz vjel v době, kdy bylo jasné, že k jeho totální destrukci již chybí velmi málo. 
Takže místo opravy mostu se musí postavit most nový, což znamená nové projekty, nová povolení, podstatně 
více peněz a podstatné prodloužení doby uzavření komunikace.  

Dost občanů namítá, že by se mělo udělat nějaké nouzové opatření, aby se zkrátila délka nutné 
objížďky. Jak přemostění vedle mostu, tak jeho provizorní přemostění jsou sice možná, nicméně musejí být 
také povolena a také stojí peníze. Za týden není možné všechny podklady a peníze připravit. K zatrubnění  
potoka vedle mostu je třeba připravit sjezd a nájezd na komunikace 117/II. Vpravo při pohledu od Strašice to 
nejde vůbec a vlevo poměrně složitě. Odhadem v ceně možná milionu korun. Přemostění nad stavbou si 
nedovedeme vůbec představit, protože by muselo být dlouhé odhadem do 100 metrů, protože pod ním 
nebudou nový most stavět lidé s krumpáči a lopatami, ale stavební stroje a ty potřebují výšku tak kolem 10 m 
a ještě by se jim musel dost podstatně upravit sjezd do staveniště. Odhadnout cenu tohoto provizorního 
přemostění je složité, ale určitě by dosáhlo několika milionů Kč. 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 

Oprava radnice   
 

Chtěli jsme již v květnu dokončit opravu přízemí radnice a zahájili jsme malování chodby. Jenže 
malíř zjistil, že omítka na klenutém stropě příliš nedrží a tak jsme rozhodli omítku opravit. Zedníci však 
zjistili, že maltu vlastně drží pouze ona malba, kterou jsme chtěli seškrábat a tak jsme rozhodli udělat novu 
omítku Jenže nahazovat staré podbíjení je také nesmysl, takže došlo k sejmutí podbíjení a  tím se přišlo na 
dřevomorku a také jsme pochopili, proč je podlaha v horní chodbě před kanceláří starosty prohnutá. Stav 
dokládáme několika fotografiemi. Vzhledem, že se musela odstranit i nosná konstrukce stropu, byl obecní 
úřad z technických důvodů uzavřen od 26. do 28. 5. 2008.  

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                   Takto vypadá dřevomorka.  
 
 
 
 
 
 
 
 
Nosná konstrukce stropu je tvořena prkny, 
na které je bez izolace nasypána změť suti. 
Prkna jsou uprostřed rozpětí prohnuta v  
průmětu o 5 – 6 cm. Propadnutí podlahy  
uprostřed je v průměru 3 – 4 cm.  
Bylo jen otázkou času, kdy by došlo k  
prasknutí prken a zhroucení stropu. Udržovat tento stav je nesmyslné a proto jsme rozhodli o radikální 
opravě. Prkna budou nahrazena zpraženou železobetonovou konstrukcí, nesenou trapézovými plechy. 
Klenutí stropu však zůstane zachováno, protože klenba byla zhotovena na ručně tesané dřevěné trámy, takže 
zůstane zachován původní charakter prostoru. 
 
 
 
 
 

 

 

 



 
 
 
 
 
 

 
Vyhodnocení – informační zpráva za měsíc květen  2008 

Za měsíc květen řešila OPS tyto přestupky : 
Doprava – 14x přestupek – řešeno v blokovém řízení 
                      1x – podání vysvětlení 
                    13x – oznámení spr.orgánu – odbor dopravy 
Veřejný pořádek  - 2 x přestupek – poškození turistické značky 
 Občanské soužití  -4x přestupek 
                                   3x – oznámení spr.orgánu 
Proti majetku  -      10x přestupek – z toho 3x v řešení PČR 
OZV č.7              -      2x přestupek – 1x řešeno v BŘ 
Řešení žádosti přestupkové komise Rokycany a Okresního soudu v Klatovech  - 2x  
Řešení stížnosti občanů – 3x 
Kouření  na autobusových zastávkách -5x – řešeno v BŘ 
 

Vážení občané, 
v dubnovém čísle jsem informoval o akci Bahna 2008 ohledně dopravy a parkování vozidel.                

Z důvodu technické opravy mostu mezi Dobřívem a Strašicemi došlo ke komplikaci v dopravě a proto 
musím reagovat na tuto situaci a informovat ještě jednou o  některých změnách. Momentálně probíhá 
 jednání mezi odborem dopravy v Rokycanech a AČR o železném mostu na  dobu konání akce Bahna, ale 
nevíme jak se strany dohodnou. 
 

Doprava  Akce „Bahna 2008“ 
 

Dne 14.6.2008 proběhne jako každý rok akce „Bahna“. S předstihem chci upozornit návštěvníky,        
že bude omezena doprava ve Strašicích a to především z důvodu regulace parkovacích míst.Veškerá auta 
návštěvníků budou směrována pouze do záchytných parkovišť v kasárnách, plochy bývalého hřiště Dukla a  
na tankovou cestu. Počítá se s několika desítkami tisíc návštěvníků a provoz bude v naší obci omezen. Pokud 
bude železný most – komunikace Dobřív –Strašice bude průjezdná, pokud nebude most, bude uzavřena 
silnice Dobřív – Strašice-křižovatka u Libuše (průjezdná pouze pro vozidla RZS, hasičů a policejních 
složek).Dále bude oboustraně zákaz zastavení po komunikaci  od  křižovatky tanková cesta  Holoubkov   -
směr křižovatka, u Libuše-směr křižovatka, u OÚ- směr kasárna a vjezd do kasáren, u sběrného dvora až po 
novou kotelnu, místní komunikace od kotelny- směr Huť až po křížovatku Y na konci Strašic – směr 
Dobřív.. Ze záchytných parkovišť v kasárnách bude jezdit kyvadlová doprava na Bahna a budou rozvěšeny 
jízdní řády.Tato omezení budou realizována od 06.00 hod. dne 14.6.2008 a budou kontrolovány 
PČR,Vojenskou policií a Obecní policií.Na těchto komunikacích a křižovatkách bude pořadatelská služba s 
příslušníky těchto složek.Proto je nezbytně  nutné se řídit jejich pokyny, aby nedocházelo k postihům a 
k zamezení škod na majetku a zdraví osob.To znamená, že na akci „Bahna“ se dostanete pouze pěšky nebo 
autobusem kyvadlové dopravy. Zároveň žádám všechny motoristy, aby se snažili omezit provoz v obci a 
dbali na zvýšenou bezpečnost.O tomto omezení bude ještě veřejnost informována v denním tisku a 
rozhlasem. 
 
 
 



 
Veřejný pořádek 
 

Opět Vám chci ukázat, jak umí žít a uklízet občané Strašic. Do sběrného dvora je to daleko, tak          se 
vytváří černé skládky, spíše druhý smeťák – obrázek vlevo. 
 
 

                       
Bývalý kulturní dům                                                            Kontejnery u sídliště „Pošta“    
 
 
 
 

Majetková trestná činnost 
 

  V měsíci květen vzrostla majetková trestná činnost a vandalství neúprosnou mírou a to jak na 
majetku obce, tak majetku osobního vlastnictví (vyvrácení dopravních značek, poškozování kontejnerů, 
popisování a sprejerství autobusových zastávek a dopravního značení, rozbití skla vstupních dveří v místní 
knihovně, rozbití dvoukřídlého skla  v okně rodinného domu, rozbití tří tabulí skel skleníku rodinného domu, 
násilného vloupání a poškození majetku do objektu bývalého dozorčího parku, které obec pronajímá 
soukromým firmám, 33 ks zlomených a poškozených stromků vysázených obcí          na tankové cestě a 
násilné vniknutí do osobního motorového vozidla zaparkované  na návsi, poškození schránek důvěry -Dvůr, 
Střed – OÚ). Toto je rekapitulace majetkové trestné činnosti, která se stala v měsíci květen a škody jdou do 
desetitisíců korun. Obecní policie  a  PČR pátrá po těchto pachatelích, nyní  je již vytipovaná skupinka 
mladistvých nad kterými se kruh pomalu uzavírá. 
 

Žádáme všechny občany o spolupráci s OPS, když  uvidíte, že pachatelé ničí majetek obce – což je 
nás všech, nebo Váš vlastní – ihned to oznamte ,nebo případného pachatele  vyfotografujte. Věřím, že 
Vám vandalství a majetková trestná činnost není lhostejná a že jenom s Vaší pomocí odhalíme tyto 
vandaly, které je třeba přísně potrestat a kteří si myslí, že jsou nepostižitelní. 

 
 

 

       
     Vyvrácení dopr.značky – Dvůr                                       Vhozený kontejner do rokle     
 



 
 

      
Poškození schránky důvěry u OÚ                             Rozbití skla vstupních dveří knihovny 
 
 

     
Násilné vniknutí do objektu parku                             Vyvrácení dopr.značky – sídliště za OÚ  
--------------------------------------------------------------- 
 
                                                                                               Velitel Obecní policie Strašice 
                                                                                                                     Ing.Frajt Luboš   
 
 
                    
 
 
   Zajímavosti ze Základní školy Karla Vokáče Strašice 
 

Soutěž v anglickém jazyce 
 
28. dubna 2008 proběhlo ve společenské místnosti v ZŠ Strašice školní kolo soutěže v anglickém 

jazyce. Tuto akci organizovala paní učitelka Šopejstalová. Zúčastnili se jí žáci 3. A a čtvrtých a pátých 
ročníků. Z 3. A zvítězil David Štych, ze čtvrtých ročníků Šárka Němečková ze 4. B a z pátých ročníků 
Roman Kala z 5.B. Děkujeme všem zúčastněným. 
7.5.2008 se uskutečnila v Rokycanech Malá olympiáda v anglickém jazyce. Žáci naší školy Roman Kala a 
Vojta Kunc /oba z 5.B/ obsadili v okresní konkurenci krásné 3. místo. Gratulujeme! 
 

Sportovní úspěch naší školy 
 
7.5.2008 chlapci z naší školy  vyhráli okresní finále v kopané ZŠ do 9.třídy. 

Celkem se zúčastnilo 12 družstev. Naši školu reprezentovali tito žáci: Radek Vacek, Milan Giňa, Matěj 
Novák, Jiří Kratochvíl, Jiří Palek, Josef Moulis /všichni 9.B/, Martin Huttr /9.A/, Michael Horák, Jan Blaho 
/oba 8.A/, Jakub Volák /8.B/. Nejúspěšnějším střelcem byl Radek Vacek. Všem, kteří naši školu 
reprezentovali gratulujeme! 
 
 
 



 
Beseda o květnových událostech 
 
 

 
Dne 5. května a 6. května 2008 se žáci 3., 4. a 5. 

ročníků sešli ve společenské místnosti s paní Šmolíkovou – 
dcerou Karla Vokáče. Paní Šmolíková dětem vyprávěla o 
květnových událostech, jak a kam se chodilo do školy, jak si 
lidé chodili kupovat potraviny na potravinové lístky i o 
Hitlerovi.                                                         

 
 
 
 
 

Vše vyprávěla z vlastní zkušenosti. Beseda byla 
velmi pěkná a dětem se líbila. Potom měli žáci prostor pro 
své zvídavé dotazy. 
Žáci naší školy se sešli při pokládání květin                 u 
památníku padlým ve světových válkách, u hrobu básníka 
Karla Vokáče a ruského vojáka, rovněž položili květiny u 
pomníku pana Svejkovského            v urnovém háji. 
 

 
 

Soutěž “Mladý záchranář 2008” 
 
V pátek 16.5.2008 se žáci 6.A zúčastnili okresní soutěže Mladých záchranářů, kterou organizoval 

Hasičský záchranný sbor Plzeňského kraje územní odbor Rokycany. Soutěž byla tématicky zaměřená na 
chování člověka za mimořádných událostí. Čtyřčlenné hlídky dětí musely prokázat své znalosti na těchto 
stanovištích: znalostní test, varovný signal a požární ochrana, ochrana před následky živelných pohrom, 
používání telef. linek tísňového volání, činnost IZS, ochrana osob před následky úniku jedovatých látek do 
životního prostředí, poskytování první pomoci, nález nebezpečného předmětu, anonymní hrozba použití 
výbušnin, znalosti z dopravní výchovy. Doprovodným programem byla prohlídka HZS ÚO Rokycany, ZZS 
a Policie ČR. Naše hlídka ve složení Jan Šubrt, Tomáš Gold, Jan Vacek a Martin Staněk vybojovali ve velké 
konkurenci devíti hlídek krásné 1. místo a zajistili si tak postup do krajského kola, které se koná 19.6.2008 v 
Plzni. Žáky na soutěž připravila paní učitelka Ing. Věra Šafránková. Kluci, blahopřejeme a držíme palce v 
krajském kole! 
 

Projektové vyučování 
 
Dne 9.5.2008 se na 2. stupni ZŠ Karla Vokáče ve Strašicích uskutečnilo projektové vyučování 

s názvem Naše obec. Cílem projektu bylo provést vyučování jinou, netradiční formou vedení výuky s 
důrazem na znalosti o historii naší obce, jejím vzniku, průmyslu, životě obyvatel, jejich kultuře, jejich 
zvycích a práci. Pro žáky byla připravena tato tématická stanoviště: matematicko - fyzikální vyučování, 
pracovní vyučování, výtvarná výchova, anglický jazyk, český jazyk, přírodopis, zeměpis, tělesná výchova a 
dějepis.  

Na pracovišti č. 5 se žáci mohli setkat nejen s poezií Karla Vokáče a Františka Branislava, s různými 
úryvky známých českých spisovatelů i spisovatelek, jež Strašice zmiňují ve svých knihách,                ale i 
s pověstmi, které se váží na okolí Strašicka. Jistě jste poznali, že pracoviště č.5 měl pod záštitou Český jazyk 
a literatura. Jedním z úkolů ( mimo křížovku, zilustrování básně F.B., kvizu) bylo napsat bajku „ Mravenec 
a slon“. Inspiraci sebrali žáci z Ezopovy bajky „Lev a myš“, které  přeložil právě František Branislav. Během 
25 minut museli žáci vymyslet co nejvýstižnější bajku, jejíž hlavní roli hráli dva rozdílní živočišní tvorové. 
Prosím, posuďte sami, jak se jim to povedlo. 



 
 

Mravenec je hbitý tvor. Nosí u sebe telefon, aby viděl kamarád slon, kam šlápne – vždy mu 
totiž telefonuje dopředu. Proč je mravenec hbitá rychlý? Má totiž kolečkové brusle. Proč 
ho slon nedostihne? To každý ví: je tlustý, protože jí hamburgery          z McDonald's a má 
nemotorně velké uši. Slon s mravencem rádi soutěží. Slon o to, kdo víc sní a mravenec, kdo 
je rychlejší. Dělají v pralese samé neplechy – tak například mravenec včera podupal 
všechny květiny ☺ 

Martina Vilímová, 6.A 
 
 

Slon je několikrát větší než mravenec, a přesto má mravenec větší sílu než on. 
Jednoho dne potkal slon  mravence na stromě a mravenec začal žalostně naříkat, že se 
bojí o svojí rodinu. „ Lovci vypalují všechna mraveniště. Pokud mi pomůžeš, tak se ti 
odvděčím. Slon šel zařídil, aby lovci nedošli k mraveništi, ale lovci ho zahlédli a 
zalekli se. Druhá skupina lovců se však nebála a slona střelili uspávací pistolí. 
Mravenec si všiml, co se slonovi stalo a běžel to říct do mraveniště. Shodli se na tom, 
že mu půjdou pomoct. Lochtáním slona vzbudili a někteří šli odvrátit pozornost od 
slona. Slon a mravenci spolu utekli: od té doby jsou nejlepšími kamarády. 

Z toho plyne ponaučení: „V nouzi poznáš přítele.“ 
Jan Vacek, 6.A 

 
 

Jednoho dne  se potkal mravenec se slonem. Slon se nad ním začal povyšovat, že je 
mnohem větší a silnější než on. Mravenec mu na to řekl: „ To není pravda.            Já 
unesu i větvičku, která je tisíckrát těžší než já.“ Slon se začal smát, že to není pravda. Tak 
se oba dohodli, že půjdou za moudrou sovou na palouk, která jim určitě pomůže. Jak to 
tak bývá, pomohla jim. Potvrdila slonovi, že mravenec sice nevypadá, ale je mnohem 
silnější než slon. 

Z toho plyne ponaučení: „ I malý člověk dokáže velké věci.“ 
Eduard Hubl, 7.A 

 
 

Slon se pohádal s mravencem, kdo má větší sílu. „ Já mám hodně silných 
kamarádů a můžeme vás vyhladit, kdy se nám zachce!“ Tím byl dán základ 
k mravencosloní válce. Když se obě strany sešly na bitevním poli, vypadali sloni 
hrůzostrašně. Byli velcí, silní – ale nemotorní. Malí, obratní a šikovní mravenci 
mezitím vylezli slonovi na hřbet a jejich náčelník zavelel svým mravencům: 
Ütok!“ Poštípali slony tak, že už si nikdy nedovolili říct, že jsou silnější. A z toho plyne 
ponaučení, jak napsal Jaroslav Vrchlický v jedné své baladě: „ V lejnu jsme si 
všichni rovni, vyvyšovat se nad ostatními svědčí o krátkém rozumu.“ 

Michal Mráček, 7.A 
 
 

V daleké zemi, kterou z vás nikdo nezná, žili dva lidé. Jeden byl bohatý, měl mnoho 
služebných a považoval se za velice chytrého. Druhý byl chudý, žil v malé chalupě a nikdy 
si nemyslel, že je příliš chytrý. Jednou si bohatý muž vyjel na svém koni       a potkal 
chuďase.Protože bylo po dešti, zastavil se u rozvodněné řeky a přemýšlel, jak se dostane 
na druhou stranu. Bohatý muž chtěl na chudého udělat dojem svou chytrostí, a tak se 
pokusil řeku přejet. Koni ale podklouzla noha a upadl i s mužem. Chudák se usmál, 
popošel po proudu o kousek níž, kde byl brod. Chudák měl jen mokré boty, zatímco boháč 
byl mokrý celý a měl ještě zraněného koně. Dokazuje nám to, že chytrost se neměří 

bohatstvím a  síla velikostí. 
Petra Stenzelová, 8.B 

 



 
 

Jednoho slunného dne vyrazil slon Alexej na pastvu. Když si nacpával svůj ohromný 
žaludek, potkal mravence Piva. Alexejovo velké sebevědomí ho nenechalo klidným    a 
dával před Pivem najevo svou ohromnost. „ Hele prcku, najdi si jiný směr cesty. Tohle je 
moje cesta a pro oba tu není místo.“ Pivo byl však neodbytný a nenechal se Alexejem 
odradit. „ Nevím, proč by nebylo místa pro nás oba. Já se tvé velikosti nezaleknu. Víš co? 
Poměříme své síly.“ Alexej se jenom zamyšleně ušklíbl, odpovídaje na to: „ Hahaha, tento 
souboj hravě vyhraji!“ „ Ur čitě, slone, ale jestli si myslíš, že síla vždy vítězí nad rozumem, 
tak jsi na omylu, protože velikost člověka se pozná podle (síly ) rozumu a ne síly. 
 

Silvie Loskotová, Kristýna Petercová, 9.B 
 
 

Vyhodnocení projektového vyučování 
Nejlepší znalosti prokázali žáci 8.B, kteří dosáhli 34,44 bodů, před 9.B s počtem bodů 34,17 a 9.A       s 
počtem bodů 31,88. Cíle projektového vyučování byly splněny velmi dobře, žáci se chovali ukázněně a 
projevovali o jednotlivé oblasti velký zájem.  
 
 
Beseda s hasiči 
20. května 2008 se uskutečnila ve společenské místnosti 
beseda s hasiči. Besedou děti prováděl pan Ing. Karel 
Šnaiberk. Žáci se dozvěděli, jak by se měli zachovat při 
požáru. Pan Šnaiberk jim také řekl, co je třeba říct do 
telefonu, kdyby museli zavolat hasiče. Žáci 2. – 5. ročníků měli 
spoustu zvídavých otázek. S panem Šnaiberkem přijela do ZŠ KV 
Strašice také jeho milá kolegyně, která žákům předvedla, jak ve 
skutečnosti vypadá hasič. Oblékla si totiž kompletní 
hasičskou uniformu. Žáci si pak mohli vyzkoušet hasičskou helmu, dýchací přístroj, podívat se na celou 
hasičskou výstroj. 
           Mgr. Stanislava Kuťáková 
 
 

 
Dějepisné představení  na téma renesance 
Dne 20.5.2008 se o přestávce před pátou vyučovací hodinou celý II. stupeň shromáždil v tělocvičně naší 
základní školy. Když jsme se posadili a naši učitelé ještě trochu upravili náš zasedací pořádek, protože dobře 
věděli, že bychom nebyli úplně potichu, vyšel z poza opony šlechtic v renesančním odění. Zeptal se nás, v 
jakém století bylo období renesance. Po krátkém překřikování a dohadování, jestli by to mohlo být patnácté, 
šestnácté, sedmnácté či osmnácté století, jsme se shodli na šestnáctém století a to nám i šlechtic odsouhlasil. 
Ke šlechtici po krátké době přibyl i kapitán vojska v rytířském brnění. Oba nám začali předvádět a 
představovat dobu renesance. Přesněji tedy chování, oblékání         a vývoj zbraní. S překvapením jsme se 
dozvěděli, že správný renesanční oděv pro muže musí obsahovat: pokrývku hlavy, plášť, lehce lňené 
punčochy, boty podobné medvědím tlapám a trochu sméšné, nafouklé až naducané kalhoty jejihž délka 
sahala těsně nad kolena. Naproti tomu oděv pro ženu či dívku musel mít: pokrývku hlavy, nebo nějakou 
síťku do vlasů, plášť, ale šaty svojí délkou dosahovaly až k zemi. Avšak zaujaly nás i zbraně, dozvěděli jsme 
se jak se postupně vyvíjely meče, každý byl o trochu jiný. Nakonec si vybrali několik z nás, žáků, měli jsme 
představovat takovou rytířskou „mini“ armádu. Do rukou jim dali hole, které měly představovat zbraně. 
Všechny na tomto představení pod názvem „Renesanční vojenství“ něco zaujalo. Nechyběl nám ani smích, 
kterého nebylo málo hlavně v předních řadách. 
 
                   Anna Horčicová, 8.A 
 
 



 
 
 
 Dopravní hřiště 
 Dne 21. května 2008 se žáčci ze 3.A ZŠ KV Strašice rozjeli do Rokycan na dopravní hřiště.                 Z 
informační videokazety se žáci dozvěděli nejrůznější poznatky, které využijí jako chodci a cyklisté. 
Videonahrávkou je provázel vtipný medvěd. Poznatky z videokazety využili také na dopravním hřišti. Počasí 
nám nejdříve nepřálo, ale pak se umoudřilo. Žáci tak mohli nasednout na jízdní kola. Projeli    se na hřišti 
plném semaforů, dopravních značek, přechodů pro chodce. Šlo jim to skvěle, vždyť          už tento rok jednou 
jízdu na jízdním kole nacvičovali! A mají se na co těšit. Příští rok se na dopravním hřišti opět projedou. Dne 
22. května se do Rokycan, za stejným účelem,  rozjedou žáci 4. ročníků                 a  26. května žáci 5. 
ročníků. 
                           Mgr. Stanislava Kuťáková 
 

 
 Vítáme tě v naší školičce 
V návaznosti na návštěvu dětí z mateřské školy v první třídě v měsíci lednu, na zápis dětí do prvních tříd, na 
pravidelné návštěvy dětí z MŠ v počítačové učebně naší ZŠ připravili učitelé prvního stupně čtyřdenní 
projekt „Vítáme Vás v naší školičce“. V čem tento projekt spočívá? 
Předškoláci p řijdou do školy na odpolední setkání ve dnech 
29.5.,5.6.,12.6.2008 od 12:30- 14:00 hodin. 
Děti budou rozděleny do 2.skupin. Každá skupina během odpoledne projde jednotlivými dílnami (střídání po 
1.vyučovací hodině). Jedná se o dílnu pracovní, hudební, matematickou, jazykovou, výtvarnou a 
tělovýchovnou .Děti se zábavnou formou seznámí s matematikou, českým a anglickým jazykem. Vytvoří 
malé výtvarné dílko, zasoutěží v tělocvičně a zahrají si ve školní družině. 
Na záv ěr projektu, dne 18.6.od 15:30,  budou pozváni také rodi če 
předškolák ů do školy                     k vyhodnocení celého projektu. 
Budoucí prv ňáčkové si odnesou vypracovaná portfolia, seznámí     se      
s t řídou, paní u čitelkou a dostanou informace o pot řebných pom ůckách do 
1. t řídy.  
Projekt p řisp ěje k snadn ější adaptaci p ředškolák ů do 1. t řídy, k navázání 
kontaktu se školou (žáci     a u čitelé), seznámení s prost ředím školy… 
Budoucí prv ňáčkové p řij ďte, už se na vás t ěšíme! 
                 Mgr. Monika Kebrlová 
McDonald’s Cup 2008 
 Naši malí fotbalisté z prvního stupně se zúčastnili turnaje v malé kopané nazvaného McDonald´s Cup 2008. 
14. května proběhlo v Hrádku okrskové kolo, kde se mladší žáci druhých a třetích tříd umístili na prvním  
místě a žáci čtvrtých a pátých tříd na místě druhém. Obě družstva tak postoupila              do okresního kola, 
které se konalo 22. května v Rokycanech. Tým mladších chlapců postoupil ze své skupiny a 
v semifinálových bojích se nakonec umístil na pěkném čtvrtém místě. Družstvo kluků         ze čtvrtých a 
pátých tříd ze skupiny nepostoupilo a skončilo tak na 5.-6.místě. Reprezentovali nás tito mladí fotbalisté:  
2.-3. třída: Bartíšek, Hrabák, Hrách, Kapusta, Vaník, Hlavica, Kroupa, Fila, Hupák, Spurný       a 
Císařovská, 
4.-5. třída: Císařovský, Sládek, Kala, Huy, Horn, Gorol, Tipan, Stenzel, Zachariáš, Polívka, Sedláček. 
                                          Mgr. Pavla Hrazdilová 
Atletický trojboj 
V pondělí 26.května se uskutečnilo okresní finále Atletického trojboje ZŠ 2008 pro žáky 4. a 5. tříd. Na 
rokycanském atletickém stadionu nás reprezentovalo trio chlapců a děvčat z pátých tříd.              Na skvělém 
prvním místě se umístilo družstvo kluků ve složení Roman Sedláček, Roman Kala        a Vojta Kunc, 
jejichž výkony byly vyrovnané a skutečně velmi dobré. Vojta zářil v běhu na 50 m, Roman Sedláček ve 
skoku dalekém a Roman Kala v hodu kriketovým míčkem. Na pěkném pátém místě se umístila i naše 
děvčata ve složení Tereza Šlapáková, Monika Jandová a Lucka Čermáková. Všem dětem gratulujeme a 
přejeme hodně dalších úspěšných sportovních výkonů. 
                                Mgr. Pavla Hrazdilová 
 



 
 
 
Pohár rozhlasu 2008 
Celkem 40 sportovců naší školy se zúčastnilo 40. ročníku Poháru rozhlasu 2008 v lehké atletice. Okresní 
kolo této celostátní soutěže se konalo 13. května na atletickém stadionu v Rokycanech             a soutěžilo se 
celkem ve čtyřech kategoriích – mladší dívky a mladší hoši (6.-7.tř.), starší dívky a starší hoši (8.-9.tř.). 
V soutěži družstev se nejlépe umístily starší dívky, ve složení: Tovarová, Koppová, Kellerová, Loskotová, 
Žováková, Belušková, Cibulová a Filáková, které obsadily ve velké konkurenci krásné třetí místo. 
Družstvo mladších dívek skončilo na 5.místě, družstvo starších kluků na 6.místě a družstvo mladších chlapců 
na 12.místě. 
V jednotlivcích předvedli skvělé výkony především: Milan Gi ňa, který svým vítězstvím v běhu        na 
1500m překonal i rekord naší školy z roku 1994 časem 4min 54s a Víťa Šlechta, jehož výkon 11,65m ve 
vrhu koulí je druhým nejlepším výkonem na naší škole od roku1993. Za zmínku stojí také výkon Anetty 
Beluškové ve skoku vysokém -140cm, 2.místo Daniely Tovarové na 1000m a výkony Jirky Floriana ve 
skoku dalekém – 434cm a v hodu kriketovým míčkem – 54,3m..  
Pevně věříme, že výkonnost našich atletů bude stoupat a v dalším 41. ročníku této soutěže bude naše 
umístění ještě lepší. 
                  Mgr. Luboš Paldrman,  Mgr. Pavla Hrazdilová 
 
 
 
Co se nám do dnešního čísla Barňáku již nevešlo 

� pro žáky 6., 7. a  8. ročníků se uskutečnila beseda o poskytování první pomoci a prevenci úrazů, 
� žáci 1. stupně se zúčastnili okresního kola ve florbalu, 
� třída 1.A byla na exkurzi v Dobřívu, navštívili tam obecní úřad a své spolužáky v ZŠ, 
� třída 6.A byla na exkurzi v rokycanském muzeu, kde se žáci zaměřili na prohlídku paleontologie, 
� třída 7.A navštívila ZOO v Praze, 
� 7. května se uskutečnil na naší škole „Den otevřených dveří“. 

 
                                                                                  Zajímavosti sestavila Mgr. Zdeňka Drahokoupilová 
 
 
 
 

Volný čas dětí a rodin 
 

                 Prázdniny s pohádkami 
 30.6. – 4.7. 2008 

18.6. – 22.8. 2008 
Od 6:00 hod. – do 15:00 hod. 

              Cena 1200,- Kč 
                                 Den 240,- Kč 

                                  Hodina 30,- Kč 
 
Přihlášky a informace na tel. 602 931 031, Mgr. Dana Kalová, Strašice 
459/II 
 
 



  
 
 
 
 
Dozvuky  místního  referenda  II. 

 
         Chtěla bych se ještě zapojit do probíhající diskuse  na téma smysluplnosti místního referenda a záměru 
umístění radarové stanice v Brdech. Z minulých příspěvků panů ing. F. Nerada a ing. J. Krofty je patrné, že 
tato problematika je stále živá. Dovolím si s některými myšlenkami obou pánů polemizovat. 
       Ve svém příspěvku  „Trocha zamyšlení nad významem slov a výkladu jejich významu“mimo jiné 
zpochybňuje pan ing. F. Nerad smysl místních referend, která proběhla v obcích v okolí Brd.  
Chtěla bych požádat pana ing. Nerada, t. č. místostarostu obce, aby nemátl čtenáře kopírováním         již 
zastaralého znění paragrafů zákona o obcích – zastaralého nyní i v době konání místního referenda v obci. 
Od roku 2000 se totiž zákon č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), měnil a doplňoval vícekrát, přesně 
takto: 
 
zákonem č. 273/2001 Sb., zákonem č. 320/2001 Sb., zákonem č. 450/2001 Sb., zákonem č. 313/2002 Sb.,  
 
zákonem č. 311/2002 Sb., zákonem č. 313/2002 Sb., zákonem č. 59/2003 Sb., zákonem č. 22/2004 Sb.,  
 
zákonem č. 216/2004 Sb., zákonem č.  257/2004 Sb., zákonem č. 421/2004 Sb., zákonem č. 626/2004 Sb.,  
 
zákonem č. 501/2004 Sb., zákonem č. 413/2005 Sb., zákonem  č. 61/2006 Sb., zákonem č. 245/2006 Sb., 
 
zákonem č. 234/2006 Sb., zákonem č. 186/2006 Sb. a konečně zákonem č. 189/2006 Sb. z 1.ledna 2008  
 
       Protože s panem ing. Neradem mám co do výkladu zákonů již nějakou tu zkušenost, výše uvedená 
neznalost mě příliš nepřekvapuje. Závěrečný dotaz, zda znám zákon o obcích, proto považuji za nepovedený 
vtip.  
      Námitkami, zda lze ve věci radaru místní referendum s danou otázkou vůbec konat, když se má  stavět 
mimo území města, se při soudním přezkumu  výsledku plebiscitu v Mirošově zabýval v červenci loňského 
roku Krajský soud v Plzni. Soud rozhodl, že referendum o dané otázce konat lze, cit.: 
„… Odpovědí na otázku položenou v referendu vyjadřovali občané pouze své stanovisko k tomu, zda 
zastupitelstvo obce má využít existující zákonné prostředky, které by mohly zamezit výstavbě radarové 
základny, či nikoliv.  Soud sdílí právní názor, že občané svým vyjádřením v místním referendu zavázali své 
volené zástupce k tomu, aby bez dalšího konali všechny kroky, které jim zákonná úprava bude umožňovat, k 
zamezení výstavby radaru. Žádné jiné zmocnění z položené otázky vyvodit nelze…“ 
       Zatímco soud ve zdůvodnění rozsudku používá v souvislosti s místním referendem výraz jako „zákonný 
prostředek obrany“, píše pan ing. Nerad cosi o „vyloženém nesmyslu“ a „pitomosti“.         No nevím, spíše 
bych věřila tomu soudu 
       A jak konkrétně výsledek místního referenda naplnit? Stačí sledovat, jaké aktivity vyvíjel a vyvíjí  
stohlavý Trokavec, kde úspěšně proběhlo první místní referendum. Dostal se do celosvětového povědomí, 
přitáhl pozornost médií a kompetentních osob, inicioval vznik Ligy starostů proti radaru, zaktivoval odpůrce 
nejen v Pobrdí… Tam totiž nehledali v zákonech, proč a jak to nejde, ale naopak možnosti, co by se dalo v 
mezích zákonů podniknout. Když si člověk uvědomí, že proti vládní mašinérii a profesionálním 
„vysvětlovačům“ stojí obyčejní lidé se svým přesvědčením,                        je to obdivuhodné. Ale on se vždy 
objeví nějaký ten chytrák, který opatrně a z povzdálí kritizuje ty, kteří se alespoň o něco pokusili, že to měli 
dělat jinak a lépe (jak jinak a jak lépe, to už se bohužel nedovíme). 
      K místnímu referendu bych dodala už jen to, že dne 5. května podepsal prezident republiky novelu 
zákona - rozhodnutí přijatá v místních referendech  budou platit již při účasti 35 procent voličů, nikoli při 50 
% jako dosud. Pravda, pro Strašice pozdě, nicméně kdo sledoval trnitou cestu návrhu, nemohl si nevšimnout, 
že zejména jedné straně toto posílení prvku přímé demokracie velmi vadilo (hádejte které?). 
 
 



 
 
 
     Za situace, kdy podle průzkumů CVVM trvale cca dvě třetiny občanů ČR nesouhlasí s umístěním radaru 
v Brdech, není jistě náhoda, že se podpis smluv s USA stále odkládá – co se ratifikace smluv v parlamentu 
týče, objevují se v médiích i takové názory, že by hlasování o nich mělo proběhnout      až po podzimních 
krajských volbách, neboť ODS se obává, že by ji to mohlo v těchto volbách poškodit.  
     Čtenáři jistě aktuální  vývoj sledují ve sdělovacích prostředcích a na internetu (např. na webu obce 
v diskusním fóru vychází denně přehled aktuálních informací), takže nejnovější události – blokáda kóty 
Greenpeace, hladovka J. Tamáše a J. Bednáře, nesouhlas některých poslanců SZ, schválení hlavní smlouvy 
vládou, dopis botaniků a zoologů ministru životního postředí aj…- jsou jim jistě známé         a nemá smysl 
s nimi zahlcovat Barňák. Vzhledem k tomu, jaký spád události nabírají, přibude v době vydání tohoto čísla 
jistě mnoho dalších událostí. 
      Nyní k příspěvku pana ing. J. Krofty. Ačkoli se s dotyčným pánem vůbec neznáme, nebrání mu to 
titulovati mě zkratkou „s.“, což jak víme je oslovení obvyklé mezi příslušníky komunistické strany: 
soudruhu, soudružko. Stalo se totiž mezi některými jakýmsi folklórem považovat za komunisty          (a 
nebezpečné pacifisty, podrývající euroatlantickou civilizaci) všechny odpůrce radaru v Brdech – podle této 
logiky se v jednom pytli ocitají skuteční voliči a členové levice, někteří zelení poslanci, ekologové a také 
nezanedbatelná část voličů ODS (podle posledního průzkumu CVVM cca třetina). Dále nezávislí starostové 
a ti, kterým jsou sice politické strany lhostejné, nikoli však to, co se děje      za jejich vesnicí. 
       Je pravda, že komunisté jsou proti radaru – ale vyvozovat z toho, že všichni odpůrci radaru jsou 
komunisté, to zavání zjednodušeným viděním světa a takovou tou snahou  některých pozdních hrdinů - 
komunistobijců vést minulou bitvu. Antikomunismus je prostě v módě, protože teď už se to smí, třebaže ta 
skutečná nebezpečí pro současnou civilizaci a demokracii jsou myslím dnes úplně jiná, než je autorovo 
strašení „červeným morem“ a „gulagem“. Ale to by bylo na jinou debatu.  
      Mistrně to myslím naznačil bývalý ministr zahraničí J.Dienstbier ve svém článku „Radar, Česko    a 
priority“: 
 
 "... Při pohledu na výsledky není divu, že mnohé členské státy NATO a jejich občané nemají přiliš chuti 
podílet se na operacích, jejichž důsledkem je posílení terorismu, rozvrat postihující nejen obsazené země, ale 
celé regiony a které ve světě poškozují hodnoty euroamerické civilizace. Má-li NATO přežít, je třeba 
dohodnout se, jaké jsou dnešní hrozby a jakými prostředky jim budeme společně čelit. Neohrožuje nás Irák, 
Irán, severní Korea nebo, jak se dnes zástupně tvrdí, jakýkoli jiný možný nepřítel disponujíci 
mezikontinentálními raketami. K odstrašení takových případných nepřátel stačí současné arzenály světových 
mocností, které by potencionálního útočníka vymazaly z mapy. Ohrožují nás důsledky nekontrolované 
globalizace a moci nadstátních monopolů, terorismus, nedostatek energie a vody, úpadek životního 
prostředí, zoufalství miliónů lidí prchajících z oblastí bez naděje      na uplatnění, narůst násilí a extrémismu. 
Právě prožíváme potravinovou krizi, vedoucí v některých zemích na pokraj hladomoru. Ten či onen radar 
nám nepomůže..." 
 
       Pro pana Kroftu  ještě dodávám, že jsem nikdy v žádné straně nebyla, v obci žiji od r. 1995, volila jsem 
poprvé až ve svobodných volbách (nikoli komunisty) a z doby po r. 1989 mám i magisterský titul – mmj. 
také státní zkoušku z historie. Takže situace ve světě před nástupem Hitlera k moci je mi známá – 
nepotřebuji radit, že si mám o té době něco přečíst.Také, světe div se, nepotřebuji žádného „našeptavače“, 
stranu, vůdce ani doktrínu.  
       Jako by se pro samé „soudruhy“ a „nebezpečné pacifisty“ někam vytratila skupina „normální člověk“ – 
ale právě takových je myslím mezi odpůrci většina. A i když jsem už toho dost četla            o „pivních 
starostech“,  „Putinových služebnících“, „hloupých vidlácích“ a „hnojokydech“, kteří by neměli do ničeho 
mluvit, protože ničemu nerozumějí, jsem toho názoru, že právě venkov je již od dob národního obrození 
místo, kde se (naštěstí !) ještě udržel zdravý selský rozum.  
 
 
 
 
 



 
 
 
 
       Když už zmínil pan ing. Krofta třicátá léta, kdy vinou selhání celosvětové demokracie došlo k expanzi 
hitlerovského Německa, nelze, při vší úctě ke všem obětem, jen tvrdit, že „Američané tahali za Evropu již 
podruhé horké kaštany z ohně.“ Aby bylo o dějinách spravedlivo (což u některých mladých a pro mnohé 
pamětníky stále živých událostech ještě být nemůže), je třeba klást si  i nepříjemné otázky, např. jaký podíl 
měly USA v té době na vyzbrojování  Německa. Všeobecně se ví, že ve třicátých letech nebylo pro americké 
podnikatele ilegální s ním spolupracovat a mnoho známých amerických podniků investovalo v té době do 
německého průmyslu.   
       Před časem přinesl britský deník Guardian informaci o tom, že Bushův dědeček Prescott Bush 
obchodoval s nacistickým Německem až do doby, kdy v roce 1942 americký stát zkonfiskoval aktiva jeho 
firmy podle ustanovení zákona, zakazujícího obchodování s nepřítelem. Článek se v poslední době stal 
jedním z nejčtenějších materiálů tohoto listu.  

Z dokumentů, které objevil deník Guardian v americkém národním archivu, vyplývá, že Prescott 
Bush i nadále obchodoval s nacistickým režimem v Německu ještě v době, kdy už Spojené státy vedly proti 
Německu válku, a v době, kdy byly známy informace o nacistických plánech a nacistické politice. Prescott 
Bush úzce spolupracoval s firmami, které financovaly Hitlerův vzestup k moci. Také se argumentuje, že 
peníze, které Prescott Bush vydělal, vytvořily bohatství Bushovy rodiny a založily jeho politickou dynastii. 
Bushovy obchodní transakce s nacistickým Německem dosud nebyly příliš podrobně zkoumány. V poslední 
době však zažalovaly dvě osoby, které přežily holocaust, Bushovu rodinu o mnohamilionové odškodné. Z 
dokumentů vyplývá, že firma, pro kterou pracoval, Brown Brothers Harriman, fungovala jako americká 
základna pro německého průmyslníka Fritze Thyssena, který financoval Hitlera v třicátých letech, než se s 
ním koncem třicátých let v hněvu rozešel. Bush byl ředitelem newyorské Union Banking Corporation, která 
zastupovala Thyssenovy zájmy v USA a pokračoval v práci pro tuto banku i poté, co Amerika vstoupila do 
války proti Německu.  
Prescott Bush byl také ve správní radě nejméně jedné firmy, která tvořina multinacionální síť společností 
"bílých koní", které umožňovaly Thyssenovi přesunovat svůj kapitál po celém světě.  
Thyssen vlastnil největší ocelářskou a uhelnou společnost v Německu a zbohatl z Hitlerova zbrojení v 
období mezi dvěma světovými válkami. Prescott Bush měl i pozoruhodné vazby na Konsolidovanou 
slezskou ocelářskou společnost, která za druhé světové války používala nacistické otrokářské práce, otroků z 
Osvětimi. Dne 20. října 1942 americká vláda zkonfiskovala kapitál banky UBC, jíž byl Prescott Bush 
ředitelem. Posléze americká vláda zkonfiskovala i majetek dvou poboček i Bushovy Slezsko-americké 
společnosti.  
O věci  vyšly tři knihy – pokud bych i já mohla doporučit nějakou četbu o této době, pak jistě knihu 
německého autora Karlheinze Deschnera s názvem „Moloch“ aneb „Pokus o kritické dějiny USA.“(2005) 
         To byl jen malý příklad pro kritické zamyšlení a uvědomění si některých širších souvislostí, nikoli 
pokus o celkové zhodnocení nebo snad zpochybnění událostí té doby – to jen preventivně, abych si 
nevysloužila ještě nálepku „zuřivého antiamerikanisty“. Objektivní zhodnocení událostí       20. století bez 
ideologického balastu ale čeká až na budoucí generace.  
      Rovněž s tím nekonečným vděkem a dluhem vůči Americe bych to viděla poněkud střízlivěji: proti letům 
1918, 1945 a 1989,  kdy bylo naší zemi Američany pomoženo v rámci jejich vlastní širší koncepce 
zahraničněpolitické akce, je třeba stavět léta 1938, 1948 a 1968, kdy se tak nestalo, protože geopolitické 
zájmy USA ležely  jinde. A tak se lze domnívat, že i nyní jsme jen pěšákem na geopolitické šachovnici 
velmoci, jejíž skutečné cíle a zájmy se možná nikdy ani nedovíme. 
       Když už jsme u toho vděku, neodpustím si závěrečné zamyšlení nad nedávnou událostí. 
Dne 21. 5. vláda na svém výjezdním zasedání v Teplicích schválila kromě hlavní dohody k radaru       i 
uznání nezávislé Republiky Kosovo. Nechci se tu zabývat tak nesmírně složitou otázkou, zda samostatné 
Kosovo ano či ne, nicméně, co se onoho vděku týče: Na jednu stranu z úst vládních představitelů slyšíme 
slova o vděčnosti Americe, protože nám několikrát pomohla. 
 
 
 
 



 
 
To ovšem Srbsko také, jenže to se nám dnes jaksi nehodí. Přitom v období 1. světové války  T. G. Masaryk 
jezdil po světě a zakládal samostatné Československo se srbským pasem, když mu  c. k. Rakousko-Uhersko 
pas odebralo. Bělehrad to byl, kdo chtěl vojensky pomoci před Mnichovem,  kdo povstal ve statisících po 
našem únorovém převratu a znovu, když přijely tanky. Josip Tito byl při své návštěvě Prahy těsně před 
invazí vítán jako nejbližší spojenec a Jugoslávie se následného obsazení nezúčastnila, dokonce jako jediná 
země v r. 1968 mobilizovala.  
     Uvědomil si tyto souvislosti jen prezident Václav Klaus, který  svůj nesouhlas s uznáním nezávislosti 
Kosova vyjádřil slovy, že se za českou vládu styděl, když přijímal srbského velvyslance na Pražském hradě? 
      Takže jak je to s tím vděkem, pane ing. Krofto? 
Nebude to nakonec o tom „být vděčni“ jen někomu a tam, kde to pro nás může být atraktivní - tedy ve 
vztahu k silnějšímu? 
 
Ve Strašicích dne 24. 5. 2008                                                   Mgr. Marcela Paulová, Strašice 565/2 
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Energetické audity obecních budov 
Ing. František Nerad – místostarosta 

 
     Od roku 2000 je téměř existenční nutností vlastníka starat se ze zákona o stav svých budov z hlediska 
spotřeby energií. Zákon 406/2000 Sb. o hospodaření s energií ukládá některým vlastníkům povinnost 
zpracovat energetický stav a energetickou bilanci svých objektů. Abych byl přesný – zatím objektů, které 
mají větší zastavěnou plochu než 1000 m2 a těch, které vlastník pronajímá. Proto jsme brzo po nástupu na 
radnici začali přemýšlet o zpracování energetických auditů obytných budov.      Jako největší problém 
vidíme staré sídliště za radnicí, takže po výběrovém řízení jsme uzavřeli smlouvu o jejich zpracování 
s pražskou firmou C.T.A. s.r.o. V dubnu byly tyto audity předány a chtěl bych napsat několik údajů z těchto 
dokumentů, aby bylo zřejmé o čem tato věc pojednává. Jak již říká název zákona, jde především o 
hospodaření s energiemi, takže audity nepojednávají pouze o teple, ale i elektrických rozvodech.  Jen pro 
zajímavost průměrná spotřeba el. energie ve společných prostorech (byty se měří samostatně) v jednom 
domě se pohybuje od 2 do 3,3 kW. Vzhledem k tomu, že ve společných prostorách jsou osazeny žárovky, je 
měrný výkon téměř dvojnásobný než kdyby byly osazeny světelné zdroje novějšího typu. Auditor ale 
konstatoval, že je pravda, že „lepší žárovky“ jsou častým předmětem krádeží. Výměnou by sice vznikla 
energetická úspora, ale zcela určitě finanční ztráty. Doporučení z auditu – komplexní výměna rozvodů. Podle 
zkušeností správce bytů se jedná       o položku cca 40 000,- Kč na každý byt + samozřejmě po určitou dobu 
bude dům a byty v něm  nefunkční.  
   Tepelné audity těchto budov dopadly poměrně špatně. Objekty se zařazují do stupnice značené písmeny A 
až G (A je nejlepší). Naše bytovky v sídlišti za radnicí dostaly většinově kategorii „F“. Lze konstatovat, že to 
je poměrně špatné hodnocení. Co to tedy znamená pro vlastníka?  
   Podle doporučení z auditu:  

1) Výměna výplní otvorů za lépe izolující – úspora energie 112,84 GJ/rok v jedné bytovce        (na 
peníze je to 56 382 Kč) – investiční náklad cca 850 000 Kč 

2) Zateplení obvodových stěn  - úspora energie 111,71 GJ/rok v jedné bytovce (na peníze 55 817 Kč) – 
investiční náklad cca 900 000,- Kč  

3) Zateplení stropů půdy – úspora energie 40,62 GJ/rok (na peníze 20 303 Kč) – investiční náklad cca 
320 000 Kč 

4) Zateplení stropu na suterénem – úspora energie 58,33 GJ/rok (na peníze 29 145 Kč) – investiční 
náklad cca 320 000,- Kč 

Pokud tedy budeme do každého domu 
investovat příslušnou částku, zlepší se lidem 
život v těchto domech a uspoří se dost energie a 
peněz. V sídlišti se 14 takovými domy jsou to 
nezanedbatelná čísla a musíme najít způsob, jak 
to realizovat. Chceme věřit, že se nám to podaří. 
Je otázkou k diskusi, jakou formou to udělat. 
Zda najednou, nebo tzv. per partes. Na 
rekonstrukci budov na návsi jsme si vyzkoušeli, 
že daleko rozumnější je udělat rekonstrukce 
najednou a pořádně, protože například za rok 
stoupla cena materiálů o tolik, že nelze udělat 
opravy zbývajících domů za stejné ceny. Navíc 
se začne šetřit za podstatně kratší dobu, než 
rozkládat opravu na dlouhou dobu. Je pravda, že 
se už provedla jakási oprava domu 460 – 461,   ale pouze se na něm vyměnila okna což je sice dost velká 
položka, nicméně vyřešila tak 1/3 problémů. Zbytek by se měl dodělat, takže vlastně nová zelená fasáda 
bude zakryta a bude se dělat ještě jednou. 
 
 
 



 
 
 Jak praví staré české přísloví: 2x měř a jednou řež!  Je také pravda, že na opravu se musí vydělat        a to je 
možné pouze zvýšením nájmu, případně zajištěním dotací. Na dotacích se pracuje, zvýšení nájmů nás čeká a 
bude to ještě předmětem diskuse. Nyní musíme zadat vypracování projektu, na základě kterého bychom 
mohli o dotace požádat. První krok, tedy energetický audit jsme již udělali. Pokud by se někomu zdálo, že 
nemusíme dělat nic, protože co nám mohou udělat a proč bychom měli vyhazovat nějaké peníze, když to 
dosud nespadlo, tak tvrdím, že takto nikoho z nás ani nenapadlo uvažovat. Vlastnictví je odpovědnost a my 
se chceme chovat jako odpovědní vlastníci. Říká-li zákon, že do roku 2009 musejí být minimálně 
energetické štítky, uděláme je. Říkají-li nám rozumní odborníci, že lepší je audit – uděláme ho. Čekat dnes, 
že se něco vrátí, je blbost. Nic se už nikdy nevrátí.  
 

JAKÝ BYL „BRDSKÝ ST ŘELEC“   
                                                                Trofej 

 
  

 
Dne 17.5.2008 se od 10,00 h konala soutěž o putovní pohár 
Brdského střelce na Muničáku. 
I přes menší počáteční potíže způsobené nezvanou návštěvou 
neznámého poberty, který si odnesl některé zbraně, kterými se 
mělo střílet, proběhla soutěž velice pěkně. 

                                      
Zahájení 
 
Počasí se vydařilo, i když nás dopoledne postrašilo menší 
přeprškou, ale nakonec se umoudřilo a nechalo všechny 
účastníky v klidu soutěžit. 
Zapsáno bylo celkem cca 27 zdravě bojovných  
účastníků,dychtivých po vítězství. 
Závodilo se ve dvou soutěžích a v 6 disciplínách.  
 
 
 

První 
soutěž v kategoriích podle věku závodníků, a to 
v kategorii A družstva dětí mladších 12 let, v kategorii B 
družstva dětí od 13 do 15 let, v kategorii C družstvo 
polodospěláků od 18 do 25 let a kategorii D družstva 
dospělých 25 let a výše. 
 Další soutěž byla soutěž jednotlivců o nejlepší střelecký výkon a 
to o cenu, podle níž se celá tato akce jmenuje,     o putovní 
pohár Brdského střelce.  
 

                                                                                            Střelba ze vzduchovky  
 

 
 
 
 
 
 
 



 
 
Všichni museli vystřídat 6 stanovišť, kde stříleli, nejprve kuličkovou pistolí, pak foukačkami, dále hod 
tenisovými míčky na cíl, střelba diabolkami ze vzduchovky, prakem a jako novinka tohoto kola byla puška 
na paintball s barevnými kuličkami, která u dětí sklidila velké ovace. 

  
       

Paintbal                                                                                                         Kuličková pistole    
  
Po dopoledních střeleckých soubojích byl pro všechny účastníky přichystán voňavý gulášek k obědu,  a 
mezitím bylo sečteno a vyhodnoceno, jak kdo bojoval. Kolem 14. hod bylo konečně rozhodnuto        a 
hodnocení vyhlášeno. 
V kategorii A se na 1. místě umístil Míša Kocábková 
                            na 2. místě umístil Lukáš Gorol 
     na 3. místě umístil Radek Löhnert 
V kategorii B se na 1. místě umístil Tomáš Gold 
                            na 2. místě umístila Petra Stassová 
     na 3. místě umístil Jan Gorol 
V kategorii C se na 1. místě umístil Dan Niemiec 
                            na 2. místě umístil Martin Hor čic 
 (bohužel se účastnili pouze tito dva borci) 
V kategorii D se na 1. místě umístil ved. Dan Opplt 
  na 2. místě umístili dva bojovníci ved.   Petr Kudielka 
a Jan Sládek 
 na 3. místě umístila ved.Iva Andrlíková 
 a v soutěži o nejlepší střelecký výkon se nejlépe umístil účastník z kategorie B,  
ONDRA HASMAN , který získal putovní pohár a stal se jeho držitelem až do září 2008, kdy proběhne další 
kolo a budou moci změřit síly nejen tito, ale i další a další borci.  

 
 

Diplomy byly uděleny, ceny rozdány a tak nezbývá, než si počkat do září na  další kolo, ale určitě to byl pro 
všechny účastníky, děti i dospěláky, příjemně strávený den v přírodě. Škoda jen, že účast na této akci byla 
tak malá. 
 
Neváhejte a příště určitě přijdťe !!! 
    
                        Sládková Petra  TM PS 
 
 
 
 
 
 
 



 
Z práce KKST 
 
Jarní čištění studánky Bublalky aneb hon na  odpadky 
 

  
 11. dubna v pátek jsme si dali sraz u Obecního úřadu 
a vyrazili jsme směrem ke studánce Bublalce. Nálada 
byla dobrá a tak jsme se  věnovali úklidu již v naší 
obci. Byli jsme překvapení množstvím odpadu, který 
se povaluje po našich ulicích. 
  Část modrých pytlů, do kterých jsme uklízeli 
odpadky ( pečlivě jsme je roztřídili) skončila na 
sběrném dvoře. Druhá část s námi putovala až ke 
studánce, jejíž okolí jsme pečlivě vyčistili. Poté jsme 
se mohli  volné zábavě a opékání buřtů. 
 

 Volejbalový 
turnaj  
Rok utekl jako nic a nad Strašicemi se opět začaly slétat čarodějnice! 
A tak stejně jako v loňském roce jsme vyrazili na volejbalový turnaj 
pořádaný KKST. Letos se nás sešlo víc. Sportovní boje byly urputné, 
fyzické výkony fascinantní. 
Zde jsou výsledky družstev: 
  1.místo-MAVA ,  2.místo-Přespolní    
  3.místo-Jedničky ,  4.místo-SHDance 
  5.místo-Kuko ,  6.místo-Nekonečno.     
 
 
 

 

 
 

 
Provozovna Strašice, areál kasáren- otevřeno máme: Po-Pá 8:00-12:00 13:00-
17:00, Sobota 9:00- 12:00 hodin.  
Tel: 602 414 523, 602 208 996. 
Vykupujeme: veškerý železný šrot, železo litinu, měď, hliník, mosaz, zinek, 
olovo, nerez, kabely, elektronický odpad. Likvidace autovraků zdarma. 
www. plzenskyskart.cz 
 
 
 
 
 
 



          KKST       
(Komise pro kulturu, sport a turismus) 

 
 

pořádá 
Cestu 

pohádkovým lesem 


Cestu plnou dobrodružství začínáme u „starého“ hřiště v Koutě. 
Sraz v pátek 6.6.2008 v 15,30 hod. u školy 

nebo v 16,00 hod. u „starého“ hřiště. 
 

Pro účastníky drobné ceny a špekáčky. 
 

 
Vážení přátelé, kolegové, příznivci 
dovolujeme si Vás oslovit a požádat Vás    o 
spolupráci na ojedinělém projektu, jakým je 
veřejná sbírka "Zvíře v nouzi". Její cílem je 
zajištění dostatečného množství finančních 
prostředků na činnost 
záchranných stanic. I naše záchranná 
stanice živočichů v Rokycanech, 
která poskytuje své služby ve Vašem okolí, 
potřebuje finanční prostředky na činnost při záchraně volně žijících živočichů. I z tohoto důvodu se 
na Vás obracíme se žádostí o pomoc. Máte-li jen trochu možnost, pomozte. Odešlete dárcovskou sms zprávu 
ve tvaru DMS ZVIREVNOUZI ROKYCANY na telefonní číslo 87777. Tím zajistíte finanční prostředky 
především pro odchyt, ošetření, léčbu a opětovnévypouštění živočichů do přírody. Cena dmsky je pouhých 
30,- Kč. Budeme rádi, když nás budete soustavně podporovat a to nejen vlastním 
zasíláním dms zpráv, ale informováním Vašich známých, kamarádů či přátelo možnosti podpory naší 
činnosti, která se zabývá nejen záchranou volně žijících zvířat, ale i ekologickou výchovou a prací        s 
dětmi a mládeží. 
                                                                              S pozdravem a přáním trvalé spolupráce 
 
                                                                                                          Pavel MOULIS 
                                                                                                          předseda ZO ČSOP Rokycany 
                                                                                                          www.csop.rokycany.zde.cz 
 
 
 
 
 



 

 
 

Místní knihovna Strašice  

   Vás srdečně zve na  
Večer lidových písní a vyprávění ze Žinkovska, Domažlicka a Podbrdska. 

  
Čas konání:  pátek 6. června 2008 od 18 hodin. 
Místo konání: Společenská místnost Základní školy Karla Vokáče. 
Zpívají : Anna Juríková, Marie Plimlová  
                                                a Ladislav Fiala. 
Slovem provází Alena Dušková. 
Hraje  Collegium musicum Strašice. 

 

Dobrovolné vstupné bude věnováno na dokončení  opravy věže kostela. 

 
 

 
 
 
                                Slévárna Strašice- Ing. Matas  
          Přijme do pracovního poměru provozního elektrikáře. 
             Bližší informace na osobním oddělení ve slévárně. 
 
 
  

 
 
 
 
 
 



Kultura na Podbrdsku 
 
KLUB LABE HOŘOVICE 
Vísecké nám. 198, tel. 311 512 564, mob. 
604 208 916 
www.mesto-horovice.cz/kul/labe.html, e-
mail: labe@mkchorovice.cz 

 

Červen 2008 
Změna programu vyhrazena! 

Music bar otevřen: úterý - sobota od 18.00 hodin. 
V době kulturních produkcí je bar otevřen pouze pro návštěvníky se vstupenkou. 

6. Pátek, od 19.30 hodin - Večer původní divadelní tvorby 
PODBRDSKÉ RECESISTICKÉ DIVADLO 
uvádí reprízu sedmé hry podbrdského autorského divadla: 
PhDr. Zdeněk Samec: JIRÁSKOVA ZPRÁVA aneb Alois! Mein Gott!! 
Komedie o české minulosti, přítomnosti a budoucnosti. Alois Jirásek, skupina Beatles  
a významné postavy naší historie i současnosti naplní touhu po hrdém, sebevědomém  
a neservilním národě…  
www.amaterskedivadlo.cz/main.php?data=soubor&id=14744 
www.gvh.cz/volnycas/prd.html 

14. Sobota, od 21.00 hodin 
AKUTNÍ POTŘEBA - křest CD, www.akutnipotreba.cz 
COM@POSED - www.bandzone.cz/composed 

20. Pátek, od 20.00 hodin 
Divadlo Na Vísce Hořovice uvádí premiéru 3. divadelní hry! 
KOLOTOČ 
Kolotoč je humorný a tklivý příběh o tom, jak ho píše život sám. Hrajeme  
a zpíváme o lidech, kteří svůj život žijí na periférii jednoho velkého města. 
Hudba Petr Mandel, Jan Procházka a Jindřich Marek. Režie Slávka Hozová. 
http://www.mesto-horovice.cz/kul/divadloviska.html 

 
 
 
 
 
Redakce časopisu Barňák sídlí v Místní knihovně. 
Příspěvky můžete odevzdávat do Místní knihovny nebo odesílat na emailovou adresu: Barnak@email.cz 
Příspěvky odevzdávejte ve formátu WORD, obrázky dávejte nejlépe jako přílohu. Lépe se tak pracuje. 
V případě nepřítomnosti redaktora můžete použít schránku označenou „ Místní knihovna, redakce- Barňák“. 
Uzávěrka Barňáku je 25. dne v měsíci.                              Barňák vychází první týden v měsíci. 
Webové stránky knihovny jsou na adrese www.knihovnastrasice.eu 
Barňák vychází nákladem 400 Ks. 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

 


